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Zápis ze 6. zasedání Legislativní komise AS VŠE Praha (LK) 

ze dne 21. října 2022 (konané online v MS Teams) 

 

 

Přítomni (online):  Josef Bič (předseda), Lukáš Hulínský, Marek Koten, Jana Krbová, Petr Marek, 
Matěj Pokorný, Jan Vondráček 

Omluveni:  Daniel Váňa 

Hosté:  Petr Dvořák (rektor) 

 

 

Program: 

1.  Zahájení jednání 

2.  Změna Volebního řádu Akademického senátu Vysoké školy ekonomické v Praze 

3. Smlouva o umístění veřejné komunikační sítě (CETIN) 

4.  Závěr 

 

 

1. Zahájení jednání 

1. Předseda LK zahájil zasedání komise, které se uskutečnilo online prostřednictvím MS Teams. Přivítal 
přítomného rektora doc. P. Dvořáka.  

2. Vzhledem k počtu 8 přítomných senátorů (z celkového počtu 9 členů LK1) je legislativní komise AS 
VŠE dle čl. 6, odst. (4) JŘ AS VŠE usnášeníschopná. 

3. Seznámení přítomných členů s předloženými podklady, které byly komisi přikázány k projednání dle 
čl. 7, odst. (6) Jednacího řádu AS VŠE předsednictvem AS VŠE dne 14.10.2022. 

 

 

2. Změna Volebního řádu Akademického senátu Vysoké školy ekonomické v Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání druhého bodu programu a předal slovo doc. Dvořákovi, aby 
představil přeložený materiál. 

2. Následovala diskuse, v níž vystoupilo pět členů LK s těmito podněty: 
a. dr. Bič 

i. podporuje předložený návrh;  
b. dr. Vondráček (zejm.):  

i. relativně krátká doba pro diskusi nad takto významným návrhem vnitřního předpisu, 
navíc v situaci, kdy je projednáván 21. 10. 2022 a zasedání AS se koná 24. 10. 2022, 
přičemž dle požadavku navrhovatele má být na tomto zasedání AS projednáván, má 
návrh fakticky charakter „take it or leave it“;  

ii. dlouhodobě a několikrát argumentované negativní stanovisko k elektronickým volbám, 
poukaz rizika elektronické formy voleb převažující nad výhodami;  

 
1  M. Korejsovi, který byl dosud členem Legislativní komise AS VŠE, zanikl mandát senátora. 
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iii. absence vymezení konkrétního technického zabezpečení elektronických voleb 
v předloženém materiálu a adekvátních podkladů; 

iv. poukaz, že dr. Vondráčkem připravený text dřívější novely VŘ AS VŠE, z něhož aktuálně 
předkládaný návrh vychází, byl připravován a koncipován na bázi náhradního řešení pro 
možné krizové situace (lockdown), tedy jeho převzetí na koncepci elektronických voleb 
jako jediného způsobu voleb není neproblematická; 

v. návrh negativní stanoviska usnesení pro hlasování LK. 
c. prof. Marek: 

i. návrh, aby byl materiál vzhledem ke svému významu ještě před hlasováním AS VŠE 
projednán akademickými senáty jednotlivých fakult VŠE; 

ii. poukaz na rizika elektronických voleb do AS VŠE; 
iii. krátký termín pro diskusi nad předloženým materiálem. 

d. dr. Krbová: 
i. poukaz, že na konci textu předpisu je uvedeno jméno předchozí rektorky prof. 

Machkové, a nikoliv stávajícího rektora doc. Dvořáka 
e. Bc. Pokorný: 

i. formální záležitosti úpravy textu (nesprávné číslování některých ustanovení – dle 
domluvy zašle písemně)  

f. dr. Bič: 
i. formální záležitosti úpravy textu (nesprávné číslování některých ustanovení) 

 
3. Rektor Dvořák na vznesené připomínky průběžně reagoval, a to především obhajobou 

elektronického způsobu voleb a rovněž připomněl, že materiál byl v téměř identické podobě 
předložen AS VŠE k diskusi již na červnovém zasedání s výzvou k zaslání připomínek ze strany 
senátorů. K tomu dr. Vondráček uvedl, že na červnovém zasedání AS nabízel zpracování materiálu 
v červenci, nicméně nebyl o to projeven zájem. K tomu pan rektor uvedl, že rozhodně neříkal, že by 
se případnými připomínkami nezabýval. 
 
Předseda LK avizoval, že by mělo být přistoupeno k hlasování, přičemž dr. Vondráček uvedl, že je 
nejprve otázka, zdali pan rektor nemá na základě doposavad proběhlé diskuse nějaké stanovisko či 
návrh. Pan rektor uvedl, že na předložení materiálu na AS trvá. Poté předseda LK dal hlasovat o 
návrhu usnesení, které vznesl dr. Vondráček. O návrhu bylo hlasováno po jménech s níže uvedeným 
výsledkem: 
 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise nedoporučuje AS VŠE schválit změnu Volebního řádu 
Vysoké školy ekonomické v Praze v podobě, která jí byla přikázána 
k projednání LK dne 14.10.2022.“ 

 

pro-proti-zdržel se:  2-4-2 

 

závěr:  Usnesení nebylo přijato. 
 

4. Předseda LK navrhl usnesení v níže uvedeném znění a dal o návrhu hlasovat po jménech s níže 
uvedeným výsledkem: 

 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise doporučuje AS VŠE schválit změnu Volebního řádu 
Vysoké školy ekonomické v Praze v podobě, která jí byla přikázána 
k projednání LK dne 14.10.2022.“ 
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pro-proti-zdržel se:  4-2-2 

 

závěr:  Usnesení nebylo přijato. 

 

 

3. Smlouva o umístění veřejné komunikační sítě (CETIN) 

1. Předseda LK zahájil projednání třetího bodu programu a požádal pana rektora o krátké představení 
předloženého dokumentu. 

2. V následné diskusi dr. Vondráček vznesl dotaz, zda je tento typ materiálu v působnosti legislativní 
komise, neboť LK nemá suplovat právní oddělení rektorátu, přičemž připomněl i dřívější stanovisko 
dr. Biče a LK, že materiály tohoto typu v působnosti LK nejsou. 

3. Předseda LK navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem k tomu, že nebylo žádných 
protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s níže uvedeným výsledkem: 
 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise AS VŠE bere na vědomí Smlouvu o umístění veřejné 
komunikační sítě (CETIN).“ 

 

pro-proti-zdržel se:  7-0-1 

 

závěr:  Usnesení bylo přijato. 

 
 

4. Závěr 

1. Komise pověřuje předsedu, aby dle článku 7, odst. (7) JŘ AS VŠE bez zbytečného odkladu informoval 
předsednictvo AS VŠE o závěrech tohoto zasedání. 

2. Vzhledem k tomu, že byl program zasedání komise vyčerpán, předseda zasedání ukončil. 

 

V Praze dne 21. 10. 2022 

 

Zapsal: J. Bič 


